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شفافيت  هزينه هاي انتخاباتي
 گامي به سوي مجلسي سالم

در حالي كه مسئله شفافيت و دموكراسي، دو موضوع مهم و پيوندخورده با 
هم در نظام هاي سياسي محسوب مي شود، اما خوشايند نيست كه بگوييم 
تاكنون يكي از جاهايي كه شفافيت در آن وجود نداشته، هزينه كردها در 

انتخابات مجلس بوده است. 
واقعيت آن اس��ت كه چگونگي تأمين هزينه هاي انتخاباتي و منابع مالي 
داوطلبان و نحوه هزينه كرد آن همواره جزو ابهام آلودترين مسئله اي بوده كه 
نه تنها هيچ گاه پاسخ شفافي به آن داده نشده، بلكه با وجود ابلاغ سياست هاي 
كلي انتخابات از سوي رهبر معظم انقلاب در مهر ماه 1395 كه مشخصاً بند 
چهارم اين سياست ها به مقوله تعيين حدود و نوع هزينه ها و منابع مجاز 
و غيرمجاز تبليغات داوطلبان و تشكل هاي سياسي و چگونگي برخورد با 
تخلفات مالي آنها بوده، در طول اين سه سال، مجلس و دستگاه هاي مسئول 
در اين زمينه كه مي بايست قوانين اجرايي اين سياست راهگشا براي انتخاب 
نماينده پاكدست و سالم را تصويب مي كردند، سرگرم بازي هاي سياسي و 
دعواها ي ديگر بودند. هرچند كمتر از دو ماه به انتخابات مجلس باقي مانده 
و عملًا يك ماه ديگر كانديدا هاي مجلس - اگر تاكنون تبليغات غيرقانوني 
خود را شروع نكرده باشند- تبليغات انتخاباتي خود را آغاز مي كنند در عين 
حال، باز بسي جاي خرسندي است كه همين مجلس تصميم گرفت كليات 
طرح دوفوريتي شفاف س��ازي منابع تأمين مال��ي تبليغات و فعاليت هاي 
انتخاباتي را با اصلاح برخي مواد قانون انتخابات مجلس ش��وراي اسلامي 
-آن هم نه با رأی بالا، بلكه در مجل��س 290 نفري، تنها 216 نفر براي اين 
طرح مهم در مجلس حاضر ش��دند و در نهايت لب مرزي، با 149 رأی اين 
طرح را تصويب كردند - تصويب كند. يقيناً مي توان گفت به جز كساني كه 
بنا به دلايل موجه در مجلس حاضر نشدند، كساني كه در مجلس بودند ولي 
به اين طرح رأی مخالف يا ممتنع دادند، اعتقادي به شفاف سازی هزينه هاي 

تبليغاتي ندارند. 
يكي از سرفصل هاي مهم در انتخابات به ويژه انتخاباتي كه با گستره بيشتري 
در كشور انجام مي ش��ود، بالا بودن هزينه هاي تبليغاتي و منابع كسب آن 
است. اين امر موجب شده همواره اين سؤال مطرح شود كه چه كسي بايد اين 

هزينه ها را تأمين كند يا اين هزينه ها از كدام منابع تأمين مي شود؟
در پاسخ به اين سؤال برخي معتقدند كه هزينه هاي تبليغاتي نامزدها از طريق 
سرمايه هاي ش��خصي نامزدها و كمك هاي طرفداران تأمين مي شود، اما 
واقعيت اين است كه با توجه به بالا بودن هزينه تبليغات انتخابات، آن هم در 
شرايطي كه رنگ و بوي تبليغات انتخاباتي در ايران درسه دهه اخير متفاوت 
از دهه اول انقلاب شده است، به رغم برخي ادعاها كه هزينه تبليغات را خود 
نامزدها، گروه ها و افراد حامي وي تأمين مي كنند، تأمين اين منابع را بايد در 
جاي ديگري جست وجو كرد. به تعبير ديگر، نامزدها براي تأمين اين هزينه ها 
به كمك هاي پنهان و آشكار افراد بعضاً مسئله دار، شركت ها يا مؤسسات مالي 
و اعتباري و راه هاي غيرقانوني متوسل مي شوند و اين رنجي است كه نظام 
اسلامي از آن مي برد. كم نبوده از اين جنس هزينه هاي مشكوكي كه با اهداف 
خاص در تبليغات يك نامزد يا نامزدهاي يك جريان سياسي صورت گرفته 
است. هميشه بوده اند افرادي از جنس شهرام جزايري ها، بابك زنجاني ها و 
دانيال زاده ها كه به كمين نشسته  اند تا در فرصت مناسب خودشان را به يك 
نامزد يا يك جريان سنجاق كرده و با تزريق پول براي تبليغات انتخاباتي، 
ره صد ساله را يك  ش��به با پيروزي كانديداي حمايت شده خود بپيمايند 
و همچون اختاپوس بر س��رمايه هاي يك ملت با پيروزي كانديداي مورد 
نظرخود چنبره بزنند. از اين روست كه با گذشت زمان، متأسفانه شاهد حاكم 
شدن پول و سرمايه براي موفقيت در انتخابات هستيم و اين الگوي غلطي 
است كه ما نيز از غرب در تبليغات انتخاباتي به عاريت گرفته ايم. بسي جاي 
تأسف است در كشور ما كه مسئوليت فقط براي خدمت بيشتر تعريف شده، 
براي قبول چنين مسئوليتي ميلياردي هزينه مي شود. آنگونه كه كانديدايي 
كه صلاحيتش هنوز تأييد نشده، به صراحت مي گويد من براي تبليغات 
مجلس 55 ميليارد تومان كنار گذاشته ام. ظاهراً فراموش كرده ايم كه فلان 
چهره سياسي در جامعه ما كه شعار خدمت به خلق در سايه عنايات الهي را 
سر مي دهد، بايد متفاوت  از مثلاً »ترامپ« سرمايه دار كه به صراحت اعلام 
مي كند كسي كه قدرت و پول دارد آزاد است هر رفتاري را انجام دهد، فكر 

و عمل كند. 
بنابراين آنچه در ابلاغ بند چهارم سياست هاي انتخابات در مهر 95توسط 
رهبر معظم انقلاب انجام شد و تاكنون معطل و بر زمين مانده است و آنچه 
در طرح دو فوريتي روز س��ه ش��نبه مجلس صورت گرفته، تعيين حدود 
و نوع هزينه ها و منابع مجاز و غيرمجاز انتخاباتي و شفاف س��ازي منابع و 
هزينه هاي انتخاباتي داوطلبان اس��ت. چيزي كه در سال هاي گذشته به 
ويژه با رفتار شبهه انگيز كارگزاران سازندگي از انتخابات مجلس پنجم در 
صرف هزينه هاي تبليغاتي شكل گرفت و از آن روز تاكنون از شتاب بيشتري 
برخوردار شده است. بنابراين اميد است با اقدام اخير مجلس و حساسيت  
دستگاه هاي نظارتي و صداقت داوطلبان انتخاباتي و احزاب و گروه هاي حامي 
آنها براي شفاف سازي هزينه ها و پرهيز از بهره گيري از سرمايه هاي مشكوك 
در تبليغات انتخابات، ديگر شاهد آن نباشيم كه فلان سالوس و سودجوي 
اقتصادي براي كسب و انباشت سرمايه بيشتر در آينده، يك كانديدا يا جرياني 
سياسي را در تور شيطاني خود گرفتار كند و پس از دستگيري به جرم فساد 
اقتصادي، پرده از راز كمك هاي انتخاباتي خود به افراد و جريان هاي سياسي 
بگشايد و ملتي را كه با احساس تكليف پاي يك انتخاب رفته، به پشيماني 
از انتخاب خود وادارند. اما تكليف بيشتر بر گردن مردمي است كه چنين 
هزينه هاي هنگفت ، مشكوك و آلوده تبليغاتي را مي بينند و باز چشم بسته 

به آن كانديدا در مجلس يا رياست جمهوري رأی مي دهند. 

حسن رشوند

س�پاه پاس�داران انقاب اس�امي در بيانيه اي ب�ا محكوميت 
ش�ديد اقدام تروريس�ت هاي متجاوز امريكاي�ي در حمله به 
پايگاه هاي حشد الش�عبي عراق، انتقام و پاس�خگويي به اين 
جنايت را حق طبيعي مردم و نيروهاي مدافع اين كشور دانست. 
به گ��زارش روابط عمومي كل س��پاه پاس��داران انقلاب اس��لامي 
در بخش��ي از اين بيانيه آمده اس��ت: حمله هوايي تروريست هاي 
متجاوزامريكايي به پايگاه هاي حشد الشعبي كه منجر به شهادت 
و مجروحيت تعدادي از رزمندگان مقاومت و بس��يج مردمي عراق 
گرديد، نقض حاكميت ملي اين كشور محسوب شده و بار ديگر نشان 
داد امريكا عامل اصلي ناامني، هرج و مرج، تشنج و آتش افروزی در 

اين منطقه است. 

اين بيانيه مي افزايد: حش��د الش��عبي مقدس عراق از اصيل ترين 
و فداكارتري��ن نيروهاي جبهه مقاومت اس��لامي اس��ت كه مردم 
شريف اين كشور حماس��ه آفريني هاي ماندگارو سرنوشت ساز آن 
در مقابله با داعش و تروريسم تكفيري را هرگز فراموش نكرده و آن 
را الهام بخش تداوم مبارزه با ناامني و حضور بيگانگان در سرزمين 

خود مي دانند. 
اين بيانيه با محكوميت شديد اين اقدام تجاوز گرانه و جنايتكارانه، 
شهادت رزمندگان غيور و شجاع حشدالشعبي را به مرجعيت معظم، 
ملت مظلوم، دولت و آح��اد فرماندهان و نيروهاي بس��يج مردمي 
عراق تبريك و تسليت گفته و اخراج و بيرون راندن تروريست های 
اشغالگر امريكايي را ضامن تحكيم ثبات و امنيت پايدار در اين كشور 

اسلامي قلمداد و تصريح كرده است: قطعاً هيچ ملت آزاده و مستقلي 
برنمي تابد فرزندان��ش، هدف خوي تجاوزگري و جنايت پيش��گی 
بيگانگان قرار گيرد و به طور طبيعي مردم رش��يد و حشد الشعبي 
قهرمان عراق، بر اساس قوانين و منشورهاي بين المللي، حق انتقام 
و پاسخگويي به جنايت بزرگ اخير امريكايي ها را براي خود محفوظ 

و مسلم مي دانند. 
در پايان اين بيانيه تأكيد ش��ده اس��ت: رژيم جعلي و كودك كش 
صهيونيستي نيز از اقدام شيطان بزرگ و تروريست هاي امريكايي 
خرسند نباشند زيرا امت اسلامي قدر فرزندان خود در جبهه مقاومت 
را دانسته و س��ايه خش��م و اراده مقدس ضد صهيونيستي را بر سر 

اشغالگران قدس شريف گسترده تر خواهد ساخت. 

بيانيه سپاه پاسداران انقاب اسامي  

پاسخ به اقدام جنايتكارانه امريكا حق طبيعي مردم عراق است

سخنران راهپيمايی تهران:  مردم نمي پذيرند فتنه گران 88 در مسئوليت ها باشند

ماندگار و باشکوه چون 9 دي

مراسم بزرگداشت حماسه نهم دي با شعار محوري 
و سراس�ري »يوم الله نهم دي، مظه�ر بصيرت، 
ولايتمداري و عبور از فتنه ها« در سراسر كشور 
برگزار ش�د؛ حماس�ه اي كه به واس�طه بصيرت 
ملت، نقط�ه عطف�ي در تاريخ انقاب اس�امي 
ايران ش�د و م�ردم ولايتم�دار كش�ورمان طي 
10 س�ال گذش�ته همواره براي بزرگداش�ت آن 
اهتم�ام ورزيده اند. دي�روز نيز اين حماس�ه در 
حالي وارد دهمين س�ال خود شد، كه جاي جاي 
ايران اس�امي صحنه باش�كوه حضور مردمي 
براي بزرگداش�ت آن بود. در ته�ران نيز مردم با 
حض�ور در ميدان امام حس�ين ب�ار ديگر ضمن 
تجديد عه�د ب�ا آرمان ه�ای انقاب اس�امي 
9 دي را مظه�ر ديان�ت، بصي�رت، ولايتمداري، 
دشمن شناس�ي و عملِ به هنگام عنوان كردند. 
 حجت الاسلام عبدالله حاجي صادقي، نماينده ولي 
فقيه در سپاه طي سخناني در اين مراسم با تأكيد بر 
اينكه ملت ايران، در فتنه 88 مردانه ايستادند، گفت: 
مردم نمي پذيرند افرادي كه در فتنه 88 نقش داشتند 

داراي پست و مسئوليت باشند. 
به گزارش ف��ارس، عبدالله حاج��ي صادقي گفت: 
10 سال از حماس��ه  بزرگ و معجزه آساي نهم دي 
مي گذرد اما همچنان مردم ايران فتنه س��ال 88 را 
فراموش نكرده و برنامه ريزي دشمنان براي اجراي 
فتنه هاي ديگر را ه��م خنثي كرده ان��د. وي افزود: 
گراميداشت 9 دي و حماسه اين ملت، گراميداشت 
يك حماسه نيست بلكه حماسه 9 دي چراغ راه آينده 
و آموزشگاه بصيرت، ولايتمداري و ايستادگي در برابر 
دشمن اس��ت. نماينده ولي فقيه در سپاه پاسداران 
تصريح كرد: فتنه 10 س��اله آنها توسط مردم با تير 

خلاص انقلابي��ون پايان پذيرف��ت. حاجي صادقي 
افزود: 9 دي تجلي غيرت ديني ملتي بود كه وقتي 
ديد مقابل مقدسات آنها، عاشورا و دين شان ايستادند 
در مقابل همه دني��اي آنها ايس��تادگي كردند. وي 
خاطرنشان كرد: 9 دي تجلي قدرت ايمان و دينداري 

در برابر جهل احزاب شد. 
    مردم با اتكا به خدا فتنه را خنثي كردند

نماينده ولي فقيه در سپاه پاس��داران تصريح كرد: 
امريكا، انگليس، فرانس��ه، منافقين و عوامل داخلي 
آنان، جيره خواران و نوكران آنها همه در يك جبهه 
آمده بودند تا در فتنه 88 انقلاب را بشكنند اما مردم 
متكي به خدا و پيروان ولايت فقيه و همه مردان و زنان 

توانستند اين فتنه را خنثي كنند. 
حاجي صادقي گفت: 9 دي تجلي ولايتمداري و تجلي 
خشم مقدس در برابر استكبار بود ضمن اينكه اطاعت 
ولايتمداران از ولي امر بود. وي افزود: خدا با انقلاب 
اسلامي و به دست مردم ايران بنا دارد نور انقلاب را در 
دنيا حاكم و چراغ فتنه گران را خاموش كند. وي اظهار 
داشت: حماسه 9 دي تجليّ مؤمنين صادقي است كه 
خدا آنها را ستوده است كه نه در ميدان شبهه افكني 

دشمنان لرزيدند و نه در ميدان عمل. 
   9 دي هم توليّ داشت هم تبري

حاجي صادقي تصريح كرد: اقدام حمايتي مردم از 
انقلاب شان در حماسه 9 دي همه جغرافيا را فرا گرفت 
چرا كه كار آنها نشئت گرفته از عاشورا بود و به ما ياد 
داد در ميدان جهاد اكبر با بصيرت بيشتر، ولايتمداري 
و استقامت بيشتر و گفتمان مقاومت و نفي مذاكره و 
سازش با استكبارگران اين انقلاب را براي ظهور امام 
زمان منجي عالم بيشتر آماده كنند. وي افزود: 9 دي 
ش��روعي بود تا دش��منان ببينند كه از زمان تجلي 

ولايت و خروش ام��ت يعني از 22 خ��رداد 88 تا 9 
دي 88 مردم صبر كردند اما دشمن در سال جاري 
ديد كه مردم پنج روز هم زمان به فتنه گران ندادند 
و وقتي دشمنان فتنه جديد را آغاز كردند بلافاصله 
خنثي شد؛ وقتي مردم نداي رهبرش��ان را در سال 
جاري شنيدند 9 دي جديدي را براي خنثي سازي 

فتنه خلق كردند. 
نماينده ولي فقيه در سپاه پاسداران گفت: 9 دي هم 
توليّ داش��ت هم تبري؛ زيرا مردم ايران كه حقيقتاً 
فرشتگان الهي هستند، پيامي را به همه عالم درباره 

ولايتمداري شان دادند. 
حاجي صادقي افزود: مردم در حماسه 9 دي به رهبر 
عزيز كشورشان و مولا و مقتداي مان كه در طول 40 
سال ثابت كرديم همانگونه كه پيرو ولايت هستيم 
در گام دوم هم اعلام مي كنيم ما اهل كوفه نيستيم 
و اجازه نمي دهيم آنچه با اج��داد رهبرمان كردند و 
امامان را تنها گذاشتند ما چنين كنيم و رهبرمان را 
تنها بگذاريم. حاجي صادقي خاطرنشان كرد: ما مردم 
ايران با امام مان پيمان بسته ايم و در 9 دي ميثاق خود 
را مجدداً تجديد كرديم كه در همه فتنه ها و صحنه ها 
همانند آنچه در دفاع مقدس پيرو رهبرمان بوديم اين 

گونه رفتار كنيم. 
  پيام به مسئولان

حاجي صادقي چند پيام هم به مسئولان كشور داد و 
گفت: شما كه در نظام اسلامي فرصت خدمتگزاري 
پيداكرده ايد بايد تبعيت مطلق و فرمانپذيري كامل از 

ولايت فقيه داشته باشيد. 
نماينده ولي فقيه در سپاه پاسداران گفت: 40 سال 
اس��ت كه با تبعيت از ولايت توانس��ته ايم از فتنه ها 
و صخره هاي بزرگ عبور كنيم و توانس��ته ايم همه 

تهديدها را به فرصت تبديل كنيم. وي تصريح كرد: 
برخي روشنفكران بهتر اس��ت سخنان آنچناني در 
اين باره نگويند چرا كه ما مي دانيم در نظام اسلامي 
حكم الله حكومت مي كند و رهبر ما هم حكم الله را 
مي گويد. حاجي صادقي گفت: ما مردم از مسئولان 
روحيه استكبارستيزي و گفتمان مقاومت مي خواهيم 
نه سازش؛ از مسئولان عزيزي كه خدا و ملت بر شما 
منت گذاشته اند مي خواهيم نترسيد و نلرزيد و به اين 
ملت و انقلاب و رهبري تكيه كنيد. وي تصريح كرد: 
استكبار در طول 40 سال اخير مرگ تدريجي خود 
را ديده اس��ت. نماينده ولي فقيه در سپاه پاسداران 
افزود: خواسته س��وم مردم از مسئولان آن است كه 
قدرشناس آنان باشند و با نوكري و مجاهدت براي رفع 
نيازهاي آنها بكوشند ضمن اينكه ناسپاسي نكنند كه 

خدا عذابي شديد بر آنها فرود مي آورد. 
نماينده ولي فقيه در س��پاه پاس��داران گفت: امروز 
روحيه استكبارستيزي را به همه دنيا صادر كرده ايم، 
ضمن اينكه جبهه استكبار هم بايد بداند كه فريب 
دستكش هاي مخملي آنها را نمي خوريم و ستايش ها، 
تهديدها، فشارها و تحريم ها نمي تواند كوچك ترين 
خللي را در اس��تقامت مردم اي��ران وارد كند. بلكه 
دشمنان هرچه بيشتر فشار بياورند و جنگ افروزي 
كنند مردم سريع تر دشمنان را به سمت نابودي سوق 
خواهند داد پس بهتر است از گذشته درس بگيرند. 

حاجي صادقي تصريح كرد: اگر دشمن 10 سال پيش 
در فتنه 88 كمي زمان برد تا تير خلاص را بخورد اما 
مردم در سال جاري با آنكه در سختي و فشار بودند 
اما رگه هاي حضور فتنه را ظرف چند روز نابود كردند، 
چرا كه مردم ايران نه در مبارزه خسته مي شوند و نه 
در فرياد مرگ بر امريكا. وي پيامي هم به پياده نظام 
دشمنان، بازي خوردگان، منافقين داخلي و كساني 
كه فكر مي كنند با دوستي با استكبار مي توانند براي 
خود توفيقي كسب كنند داد و گفت: بايد ناكامي هاي 
دشمنان را ببينند و در كنار اغتشاشگران نايستند. 
ضمن اينكه درس عبرت بگيرند كه اربابان غربي و 
استكبار با آنها همراهي نخواهند كرد، پس بهتر است 

به ميدان خدمتگزاري به مردم بازگردند. 
راهپيمايان يوم الله نهم دي، در پايان مراسم با صدور 
قطعنامه اي در شش بند، تأكيد كردند: نهم دي روز 
خروش مردم عاشورايي ايران اسلامي، تحقق وعده 
حق تعالي و غلبه جنود الهي بر جنود شيطاني است، 
نقطه عطفي در تاريخ انقلاب اسلامي و اثبات كننده 
قابليت و كارآمدي نظام ديني مبتني بر اصل مترقي 
ولايت فقيه در عبور از بحران ها و فتنه ها مي باشد؛ 
حماسه ماندگاري كه در عين تقويتِ اتحاد و انسجام 
ملي، حول محور ولايت و پشتيباني از نظام مقدس 
اس��لامي، انزواي اصحابِ زبون فتنه و اعتراف نظام 
س��لطه به اقتدار دروني و قدرت بازدارندگي انقلاب 
اسلامي را در پي داش��ت و نشان داد با حفظ روحيه 
انقلابي و پايبندي عمل��ي به منويات حكيمانة ولي 
امر مسلمين، حضرت آيت الله العظمي امام خامنه اي 
»ادام الله ظله ال��وارف« و اتكا به نيروي لايزال الهي و 
مؤلفه هاي دروني، مي توان همچ��ون پيروزي ماية 
مباهات هشت سال دفاع مقدس، پيچيده ترين فتنه را 

مهار و با كمترين هزينه، عزتمندانه از آن عبور كرد.

ژه
وی

 بازهمشرطیسازیبرايیكهيچدیگر
در   فاصل��ه 10 روز مان��ده ب��ه س��فر محمد ج��واد ظريف به 
نيويورك براي شركت در » نشس��ت شوراي امنيت با موضوع 
چندجانبه گرايي بين المللی« برخي رسانه هاي همسو با دولت با 
رويكردهاي انحرافي و غيرواقعي، شرطی سازی افكار عمومي را 

دستور كار خود قرار داده اند. 
روزنامه ارگان حزب اصلاح طلب سازندگي روز گذشته با تيتر 
درش��ت  »مأموريت ظريف در نيويورك« كوش��يد، به نقل از 
»ناظران!« اين گزاره را القا كند كه اين سفر مي تواند زمينه ساز 
كاهش تنش ها شود. س��ازندگي س��فر ظريف به نيويورك را 
چهارمين سفر وي در طول هش��ت ماه گذشته عنوان كرده و 
در عين حال به سابقه سفرهاي وي به نيويورك خصوصاً سفر 
سوم ظريف اشاره كرده كه ويزاي وزيرامورخارجه با تعلل دولت 
امريكا در دقايق پاياني س��فر آن هم محدود، صادر شد و حتي 
اجازه ملاقات با مجيد تخت روانچي كه در بيمارستان بستري 
بود، نيافت. سازندگي در واقع با اين سابقه اين نگراني را يادآوری 
كرده كه مبادا ظريف در س��فر چهارم باز ه��م با محدوديت از 
سوي دولت امريكا مواجه شود؛ در عين حال اميدوار است كه 
سفر وزير امورخارجه به كاهش تنش ها بينجامد ! اميدواري اي 
كه دولت تدبير و اميد طي شش س��ال گذشته ضمن تمركز 
بر نگاه به غرب، همه تخم مرغ هاي خود را در س��بد سياست 
خارج��ي و برجام بدفرجام ق��رار داده و ضمن شرطی س��ازی 

افكار عمومي ، سرنوشت كش��ور را به دس��ت آينده موهوم و 
غيرقابل اطمينان س��پردند. همان ها كه اكنون ب��راي فرار از 
پاسخگويي مي گويند، قول هاي انتخاباتي سال 96 در شرايط 
 صلح داده شد و اكنون در ش��رايط جنگ اقتصادي هستيم  !

 تجویزبرجاممنطقهاي 
برايعبورازانجمادكنوني!

يك فع��ال سياس��ي اصلاح طلب با اذع��ان به اي��ن نكته كه 
خواسته هاي امريكا از ايران درباره سياست هاي منطقه اي ايران 
»بي منطق« است، در عين حال تأكيد كرده است براي عبور از 
آنچه وي آن را »انجماد كنون��ي« خوانده، بايد نرمش هايي در 

سياست هاي منطقه ايران صورت بگيرد. 
علي بيگدلي كه با روزنامه آرمان گفت وگو كرده، در پاس��خ به 
اين س��ؤال كه »چه عواملي مي توانند سبب س��از موفقيت در 
حوزه سياست خارجي ش��ود«، عنوان كرده: »امريكا پيشتر 
خواسته هاي بي منطق خود را مطرح كرده و گفته كه از ايران 
چه مي خواهد. به نظر من اين روزها كه اوضاع در سوريه، عراق، 
لبنان و يمن چندان خوب نيست، فرصت خوبي براي ما فراهم 
است كه بتوانيم در برخي سياست هاي منطقه اي تجديدنظر و 
شرايط را براي آغاز مسير جديد و نتيجه محور فراهم كنيم. وقتي 
دركانون نفوذ ما در منطقه مشكلات تا اين اندازه جدي است و 
افكار عمومي آن كشورها ايران را به عنوان مقصر مي شناسند، 

ما مي توانيم با به وجود آوردن تغييراتي در سياس��ت هاي مان 
راه را باز كنيم«. 

اين فعال سياسی  اصلاح طلب در توضيح پيشنهاد خود افزوده 
است: »نظر من اين اس��ت كه ما بايد گام هايي را در خصوص 
سياست هاي منطقه اي خود برداريم و تغييراتي را لحاظ كنيم. 
ما مي خواهيم در نقطه صفر باقي بمانيم اما امريكا تغييراتي در 
سياست هاي خود لحاظ كند... اينكه ما بگوييم بايد كل تحريم ها 
برداشته شود يا حداقل نيمي از آنها به عنوان پيش شرط مذاكره 
برداشته ش��ود، به طور كامل از س��وي امريكا رد خواهد شد و 
انجماد كنوني را ادامه خواهد داد. در شرايط كنوني هر دو طرف 
بايد نوعي نرمش در مواضع نشان دهند«. نكته قابل تأمل در 
اظهارات اين فعال سياس��ي اصلاح طلب آن است كه از يكسو 
اعتراف مي كند كه خواسته هاي امريكا »بي منطق« است و از 
سوي ديگر مدعي مي ش��ود كه ما بايد به اين خواسته هاي بي 
منطق تن دهيم!. ضمن آنكه تجربه برجام كه حاصل دو سال 
گفت وگو و مذاكره با پنج قدرت بزرگ جهاني بود، با خروج امريكا 
به خسارت محض تبديل شد، اكنون چه تضميني وجود دارد كه 
نرمش در سياست منطقه اي ايران )كه مبارزه با ظلم، حمايت 
از ملت هاي استقلال طلب و نفي هرگونه سلطه پذيری است( به 
نرمش امريكايی ها منجر شود؟ و اساساٌ چه تضميني وجود دارد 
كه طرف های غربي حد يقفي در مطالبات غيرقانوني و ظالمانه 

خود داشته باشند؟

آيت الله مصباح يزدي: 
اميد به دشمن حماقت است

رئي�س مؤسس�ه آموزش�ي و پژوهش�ي ام�ام خمين�ي)ره( ب�ا 
بيان اينكه براي رس�يدن به پي�روزي بايد از دش�منان و بيگانگان 
قط�ع اميد كني�م، گف�ت: اميد بس�تن به دش�من حماقت اس�ت. 
به گزارش رسا، آيت الله محمد تقي مصباح يزدي در تجمع باشكوه مردم 
انقلابي و با بصيرت قم كه صبح ديروز در مدرسه فيضيه برگزار شد، ضمن 
گراميداشت اين حماسه بزرگ گفت: اين اجتماع باشكوه يادبودي براي 

گراميداشت ياد و خاطره شهدا و بصيرت ملت شريف ايران است. 
وي با بيان اينكه حوادث بزرگ و حماسه هاي عظيم را بايد در تاريخ ثبت 
كرده و درس هاي آن را به نسل هاي آينده منتقل سازيم، ابراز كرد: نبايد 
اجازه دهيم حماسه هاي عظيم در كشور به دست فراموشي سپرده شود؛ 
توجه داشتن به حوادث بزرگ و حفظ آنها در اذهان عمومي و انتقال شان به 
نسل هاي بعدي سبب مي شود هيچ گاه در برابر دشمنان دچار خودباختگي 
نش��ويم و قدرت خود را به نمايش بگذاريم. مصباح ي��زدي كبر و غرور و 
خودبرتربينی را يكي از آفات بزرگ جامعه اسلامي دانست و اضافه كرد: 
امروز دشمنان همواره درصدد نابودي و براندازي نظام جمهوري اسلامي 
هستند، از اين جهت ما بايد هميشه ضمن رعايت تقوا و عمل به وظايف به 
خداوند توكل داشته باشيم؛ ما بايد در همه حال به خداوند توكل داشته 

باشيم و از خودبرتربيني پرهيز كنيم. 
رئيس مؤسسه آموزشي و پژوهش��ي امام خميني با تأكيد بر اينكه براي 
رسيدن به پيروزي بايد از دشمنان و بيگانگان قطع اميد كنيم، اظهار داشت: 
آيا مذاكره با كساني كه همواره در پي نابودي ما هستند احمقانه نيست؟ آيا 
در خفا پيغام مذاكره فرستادن براي دشمنان و اميد بستن به كه مي خواهند 
ما را نابود كنند حماقت نيست؟ نخستين وظيفه ما در مواجهه با امتحانات 
الهي آن است كه به درگاه خداوند متعال تمسك جسته، به پروردگار عالم 

توكل كرده و از دشمنان قطع اميد كنيم. 

مأموريت رئيس قوه قضائيه به دادگستري
دسترسي آحاد مردم به عدالت را تسهيل كنيد

رئيس قوه قضائيه، دادگستري و ادارات را موظف به تعيين سازوكاری 
ويژه براي انجام امور محرومان، مستمندان و همه افرادي دانست كه به 
هر دليلي با تنگناي اقتصادي مواجه هستند تا به اين ترتيب دسترسي 
آحاد مردم به عدالت و انجام امور اداري و اجرايي، تس�هيل ش�ود. 
به گزارش اداره كل روابط عمومي قوه قضائيه، آيت الله سيدابراهيم رئيسي 
در جلسه شوراي عالي قوه قضائيه، حماسه نهم دي ماه را تجلي قدرت الهي 
از غيرمجاري معمولي و طبيعي دانست و تصريح كرد: متوجه شدن دل ها 
به ارزش های اسلامي و انقلاب به صورت خودجوش، احساس تكليف مردم 
براي دفاع از دين و عاشوراي حسيني، برملا شدن چهره فتنه گران و خاتمه 
يافتن فتنه اي كه هشت ماه امنيت و آرامش كش��ور را نشانه رفته بود، از 

مهم ترين شاخصه ها و دستاوردهاي حماسه 9 دي به شمار مي رود. 
   بايد مشكات مردم مورد توجه قرار گيرد

رئيس قوه قضائيه ادامه داد: تجربه 9 دي را در بسياري از روزهاي انقلاب 
داشته ايم و هر جا مردم احساس كرده اند كه دشمن دسيسه مي كند، با 
حضور خود به توطئه هاي دشمن پايان داده اند. از جمله اين ايام، 5 دي 
امسال بود كه دشمن به صورت شفاف دعوت به قتل، ويرانگري، كشتار 
و غارت كرده بود و مردم هم ش��فاف پاسخ دادند كه نااميدسازي دشمن 
همچنان در اولويت اس��ت. مردم مش��كلات اقتصادي و خواس��ته هاي 
مهمي دارند كه بايد مورد توجه جدي قرار گيرد اما در عين حال، اولويت 
نااميدسازي دشمن بايد همچنان باقي بماند تا از انقلاب، ارزش ها و كشور، 

صيانت شود. 
آيت الله رئيسي، پاسداش��ت بصيرت و مقاومت مردم را در گرو صيانت از 
حقوق مردم در همه عرصه ها توسط مسئولان و كارگزاران كشور دانست و 
با بيان اينكه امروز حل مشكلات اقتصادي و گره گشايی از معيشت و سفره 
مردم، يك مسئوليت اساسي است، افزود: در طول چهل سال گذشته، اين 
تجربه را به دست آورده ايم كه هر جا در شرايط جنگ اقتصادي و تحريم، 
حضور و مشاركت مردم را مد نظر قرار داده ايم، مردم با مسئوليت پذيری در 

صحنه حضور يافته اند و موفقيت كشور را رقم زده اند. 
رئيس قوه قضائيه در بخش ديگري از سخنان خود با اشاره به سفر كوتاه 
خود به شهرستان های ورامين و پيش��وا، به همه مسئولان در مجموعه 
دستگاه قضايي و ساير دستگاه ها تذكر داد كه ساز و كاري ويژه پيش بينی 
شود تا مردمي كه به هر دليل ش��رايط اقتصادي مناسبي ندارند، قادر به 
تأمين هزينه اخذ وكيل نيستند يا لسان حقوقي ندارند و به طور كلي آحاد 
محرومان و مستمندان، در دسترسي به عدالت و احقاق حقوق شرعي و 

قانوني خود يا انجام امور اجرايي و اداري، با مانعي رو به رو نباشند. 
آيت الله رئيسي با ذكر مثالي در اين زمينه، به يكي از مواردي كه با آن در 
سفر اخير به ورامين مواجه شده است اشاره كرد و گفت: فردي را مشاهده 
كردم كه تحت پوشش كميته امداد بود و از مددجويان به حساب مي آمد 
اما مي گفت براي انجام يك كار كارشناس��ي در پرون��ده خود، بايد 500 
هزار تومان پرداخت كن��د. بر همين مبنا همه دادگس��تري ها و به طور 
كلي دستگاه ها در سراسر كش��ور بايد زمينه هاي لازم را فراهم كنند تا 
در ش��رايط اقتصادي موجود، همه مردم بتوانند حقوق خود را در عدليه 
و ادارات دنبال كنند و نيروها نيز بايد با اخلاص، پيگيري و جديت تلاش 
كنند كه مشكل مردم حل شود و هيچ كس علاوه بر تنگناهاي معيشتي 
و مشكلات اقتصادي، درد مضاعفي را براي احقاق حق يا انجام كار خود 

احساس نكند. 
 رئيس قوه قضائيه در بخش پاياني سخنان خود، حضور دكتر علي باقري 
كني به عنوان معاون امور بين الملل و رئيس ستاد حقوق بشر جمهوري 
اسلامي در جمع مسئولان قضايي را خوشامد گفت و ضمن قدرداني از 
تلاش های دكتر محمدجواد لاريجاني در اين سمت، تصريح كرد: يكي از 
مواردي كه مقام معظم رهبري تأكيد كرده اند و بايد مورد توجه جدي قرار 

گيرد، احياي ظرفيت بخش بين الملل قوه قضائيه است. 
آيت الله رئيسي همچنين با اشاره به گزارش رئيس سازمان پزشكي قانوني، 
راه اندازی 50 دفتر در سراس��ر كشور براي دسترس��ي راحت تر مردم به 
خدمات پزشكي قانوني را امري بسيار مبارك دانست و بر ضرورت پيگيري 

اين موضوع و تأمين اعتبارات لازم براي آن تأكيد كرد. 
رئيس قوه قضائيه، زمان بندی در خصوص قوانين و مقررات و همچنين ارائه 
برنامه تحولي را ضروري دانست و در خصوص به كارگيري نيروهاي جديد 
اداري در قوه قضائيه نيز اظهار كرد: جذب نيروهاي جديد در قوه قضائيه، 
نه لزوماً براساس پست های خالي بلكه بايد برمبناي كارسنجي و نياز واقعي 
مجموعه قضايي كشور صورت گيرد تا شاهد تحول و گشايش در اجراي 

عدالت و رضايت مردم باشيم. 

سردار نقدي: 
عاملان فتنه ۸۸ ، مأمور فتنه اقتصادي شده اند

همان كس�اني كه فتنه 88 را رقم زده بودند، در برخي مسئوليت ها 
نشستند و مأموريت جديدي با عنوان فتنه اقتصادي را آغاز كردند. 
به گزارش فارس، سردار محمدرضا نقدي، معاون هماهنگ كننده سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامي در همايش »دانشگاه و فتنه هاي امروز، ديروز، 
فردا« كه به همت بسيج اساتيد دانشگاه آزاد اسلامي برگزار شد، با اشاره 
به حضور انقلابي مردم در صحنه هاي مختلف كه باعث ايجاد يوم الله هايي 
مانند يوم الله 9 دي شده، گفت: مردم ايران اعجاز الهي در تحقق يوم الله ها 
در انقلاب اسلامي بوده و هستند و در مقابل توطئه هاي مختلف و فتنه هايي 

كه رخ داده ايستادگي و آنها را ناكام كرده اند. 
وي با اشاره به پيوس��تن برخي خواص در فتنه 88 به دشمنان اظهار 
داش��ت: در آن زمان يك عده دس��ته جمعي با هم يك مسيري غير 
از انقلاب را نش��ان دادن��د و علي تنها مان��د، از آن نام آوران و اس��م و 
رسم دارهاي كشور آنهايي كه خوبِ اين جريان بودند، ساكتين بودند، 
واقعاً شرايط سنگيني بود، انتظارش��ان اين بود كه مردم طبق عادت 
30 ساله پشت س��ر آنها حركت كنند، ولي مردم راه را پيدا كردند و با 
توطئه هاي دش��من همراهي نكردند و بلافاصله بع��د از خطبه رهبر 
معظم انقلاب راه همه مردم از توطئه گران جدا شد و مردم توطئه گران 

را تنها گذاشتند. 
سردار نقدي خاطرنش��ان كرد: همان هايی كه اين توطئه را رقم زده 
بودند با دروغ، فريب و كلاه گذاشتن س��ر مردم در تبليغات در برخي 
از مناصب نفوذ كردند و همان كس��اني كه فتنه 88 را رقم زده بودند 
در برخي مس��ئوليت ها نشس��تند و مأموريت جديدي با عنوان فتنه 
اقتصادي را آغاز كردند. وي گفت: هميش��ه حرف دولتمردان ما اين 
بود كه تحريم ها موجب رشد و پيشرفت و ... مي شود ولي براي اولين 
بار ديديم مطالبي بيان شد كه همراهي با دشمن بود و افرادي گفتند 
تنها راه برون رفت از مشكلات سازش و كنار آمدن با استكبار است و هر 
آنچه مي توانستند هم براي كنار آمدن با امريكا پياده كردند. وي افزود: 
وعده هايی به مردم داده شد و گفتند كه بلافاصله بعد از امضاي فلان 
قرار داد تحريم ها برداشته مي شود و سرمايه هاي دنيا به سمت ايران 
سرازير خواهد شد و بعد ديديم اروپايي ها پشت سر هم آمدند عكس 
انداختند و رفتند ولي مبناي دش��منان اين بود كه گروگان را بگيرند 
و تا به هدف نهايي خود نرسيدند كنار نروند. سردار نقدي يادآور شد: 
بعد از تحريم ها امريكايي ها احس��اس كردند الان زمان ميوه چيني از 
فتنه اقتصادي اس��ت ولي باز هم همان طور ك��ه رهبر معظم انقلاب 
فرمودند مردم كار بزرگ را انجام دادند و اين فتنه را هم خنثي كردند. 
سردار نقدي تصريح كرد: دلسوزان بايد تلاش كنند در مجلس و دولت 
افرادي قرار گيرند كه چشمشان به دست بيگانه نباشد، جوانان ايراني 
را باور داشته باشد، دلسوز ملت و مردم باشند. اگر روزي ما به اين دولت 
و مجلس برسيم خواهيد ديد وضعيت اقتصادي كشور به چه جايگاه 

بالايي خواهد رسيد. 
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